
Rozhovor pro časopis Prosperita.

1. Čím bude charakteristický a mimořádný letošní ročník Mezinárodního 
strojírenského veletrhu? Očekávají se nějaká překvapení mezi novinkami?

Struktura prezentovaných oborů MSV zůstává v podstatě zachována, to znamená, že dominují 
vystavovatelé obráběcích a tvářecích strojů, materiálů a komponentů pro strojírenství a 
elektrotechniky a automatizace. Na rozdíl od minulého roku je silněji zastoupen obor doprava, 
manipulace, skladování, průmyslové balení a logistika, a to v rámci samostatného veletrhu
Transport a Logistika. Návštěvníci tak mohou navíc očekávat  zajímavou nabídkou dopravních a 
logistických technologií a služeb. Jednotlivé ročníky MSV se ale zejména liší vystavenými 
exponáty a skladbou prezentovaných firem.. Je ohlášena řada novinek, které návštěvníky veletrhu 
zajímají nejvíce, z tohoto důvodu jsme přesvědčeni, že funkce veletrhu jako místa pro 
představení trendů a nových řešení bude v plné míře naplněna. Velké množství firem, zejména 
zahraničních, se bude MSV účastnit poprvé. Oficiální partnerskou zemí je Polsko, které se 
představí mnohem výrazněji než v minulém roce.
Letošní velký zájem vystavovatelů o prezentaci vnímáme jako svědectví pozitivnější nálady 
průmyslových firem. Do zahájení veletrhů MSV a Transport a Logistika zbývají tři týdny a 
všechny haly brněnského výstaviště jsou plně obsazeny. Řada vystavovatelů v porovnání 
s minulými ročníky rozšiřuje své plochy, což zpravidla znamená, že představí více exponátů, a to 
je velmi důležité. Výrobci hledají nové odbytové příležitosti a veletrh jim dává prostor pro 
aktivní předvedení jejich inovačních produktů a řešení.

2. Najdou návštěvníci na výstavišti vedle tradičních, velkých značek i expozice 
středních a menších vystavovatelů? Bude letos na výstavišti hodně nováčků,
případně velkých návratů?

Skladba vystavovatelů bude velmi pestrá, a to z pohledu velikosti firem i zastoupení států. 
Vracejí se některé malé a střední podniky, které se MSV zúčastnily naposledy v roce 2008, tedy 
před ekonomickou krizí. Další vystavovatelé, kteří na posledních ročnících nechyběli, letos 
zvětšují expozice. Očekáváme také řadu významných premiér ze zahraničí, kde výrobci hledají 
nové exportní příležitosti a chtějí oslovit trhy střední Evropy. Vůbec poprvé se MSV zúčastní 
například italský ocelářský gigant Marcegaglia nebo globálně působící nizozemská společnost 
BS&B Safety Systems. Nejvíce nových zahraničních firem se hlásí z Německa, které má opět 
velmi početnou účast. Vedle jednotlivých německých firem se letos bude rozsáhle prezentovat 
také šest spolkových zemí, které chystají oficiální účasti se zastoupením desítek firem z různých 
průmyslových oborů. Největší expozice budou mít Bádensko – Württembersko a Bavorsko, po 
přestávce se do Brna vracejí také Sasko a Porýní – Falc. Celkový podíl zahraničních účastníků 
mírně vzrostl na 38 procent.

3. Napadá mě, zda mají firmy pro každoroční přehlídku dostatek nových a 
pozoruhodných exponátů? Dokáží čeští výrobci a exportéři držet v tomto směru 
krok se světem?

Někteří určitě ano. Konkurenceschopnost českých výrobců potvrzují i ekonomická data, vždyť k 
našim exportně nejúspěšnějším odvětvím patří vedle automobilového průmyslu také strojírenství 
a elektrotechnika. Právě brněnský veletrh  ukazuje, že se ve srovnání se světem v technice 
nemáme za co stydět. Příkladem je výroba obráběcích a tvářecích strojů, která má v České 
republice velmi silnou výrobní základnu a brněnský veletrh je tradiční výkladní skříní 
tuzemských podniků. Letošní ročník předvede větší množství zajímavých strojních  exponátů i 



novinek, které si přijedou prohlédnout nejen domácí, ale také zahraniční návštěvníci. Ohlášeny 
jsou podnikatelské mise z Polska, Ruska, Běloruska, Kazachstánu, Turecka, Francie a dalších 
zemí.

4. Víte, čím chtějí české a zahraniční společnosti na MSV 2011 soutěžit? Znáte už 
nejžhavější kandidáty na medaile a další ocenění?

Zájem zúčastnit se soutěže o Zlaté medaile MSV ke opět značný. Je ohlášeno množství novinek, 
a to ve všech zastoupených oborech, ovšem uzávěrka přihlášek do soutěže o Zlaté medaili ještě 
neproběhla, takže kompletní přehled přihlášených zatím neznáme. Mohu vám potvrdit třeba 
zájem vysokých škol soutěžit o Zlatou medaili za inovační exponát, který je výsledkem 
spolupráce firem s tuzemskými výzkumnými organizacemi. Tyto exponáty se prezentují v rámci 
veletržního projektu Transfer technologií a inovací, který se letos při MSV koná již potřetí a 
podporuje propojení výzkumu a výrobní praxe. V této souvislosti myslím stojí za zmínku, že se 
letos do projektu poprvé zapojily vysoké školy a výzkumné instituce z Německa včetně 
věhlasného Fraunhoferova institutu výrobní techniky a automatizace.  

5. O které pavilony je největší zájem? Jak se projevuje na vystavovatelích doznívající 
hospodářská krize? A cítíte na zájmu o veletrh určité oživení?

V souladu s očekáváním se nejdříve zaplnily  pavilony P, F a V, které poskytují nejvyšší 
vystavovatelský komfort. Zájem o haly se řídí také obory, které se zde prezentují. Například 
pavilon G1, kde vystavují firmy z oboru plasty, gumárenství a chemie, se zaplnil také velmi
rychle. Totéž platí pro pavilon B, který na výstavišti patří k těm relativně starším, ale díky vysoké 
nosnosti podlahy se hodí pro prezentaci těžkých strojních exponátů. V pavilonu B vystavují 
dodavatelé tvářecí techniky, zatímco obráběcí technika se prezentuje v největším pavilonu P, a 
vyprodané máme oba dva. Z pohledu zájmu o veletrh můžeme opravdu mluvit o ekonomickém 
oživení v řadě prezentovaných oborů. 

6. Můžeme se těšit na velkou účast čínských firem a dalších vystavovatelů zemí BRIC?
Zvýšený zájem o prezentaci na letošním MSV se projevil také u mimoevropských zemí. 
V pavilonu Z se otevře oficiální expozice Číny s účastí šestnácti firem, očekáváme rovněž
vystavovatele z Indie. Z Ruska bude vedle jednotlivých firem vystavovat také Obchodní a 
průmyslová komora Moskva zastupující tamní podnikatele. K zajímavostem ročníku patří první
oficiální účast Běloruska a společná expozice tureckých výrobců.

7. Které doprovodné akce byste doporučil odborným návštěvníkům? 
Doprovodný program je letos opravdu mimořádně široký, takže si z něj může vybrat každý 
návštěvník. Vedle odborných technických témat se věnuje také aktuálním otázkám současné 
ekonomiky jako je  podpora exportu a konkurenceschopnosti. Několik akcí se věnuje aktuálnímu 
tématu  elektromobilita. Rád bych zmínil také veletrh pracovních příležitostí Job Fair MSV, ke 
kterému se vracíme po dvouleté přestávce. Jobfair jako nabídka pracovních příležitostí ve 
strojírenství a elektrotechnice reaguje na obnovenou poptávku průmyslových firem po 
kvalifikovaných pracovnících. Uskuteční se ve dnech 5. až 6. října za účasti předních českých 
zaměstnavatelů jako ČEZ, Škoda Auto a dalších, kteří hledají nové pracovníky z řad absolventů 
technických škol.Ale doprovodných akcí je několik desítek a není možné psát o všech, takže 
raději čtenářům doporučím návštěvu našich webových stránek www.bvv.cz/msv. kde je 
k dispozici podrobný doprovodný program. 



8. Budete-li srovnávat MSV s podobnými akcemi ve světě, v čem lze považovat Brno 
nezaměnitelné a čím překonává ostatní?

Navštěvuji různé zahraniční veletrhy a každý z nich je něčím specifický. Pokud jde o kvalitu 
veletržních služeb, expozice a prostředí pro vystavovatele a návštěvníky, je strojírenský veletrh 
v Brně na špičkové evropské úrovni. Ve srovnání s ostatními evropskými veletržními akcemi je 
MSV podle mého názoru jedinečný ve dvou směrech. Jednak má široký záběr, kdy se na jediném 
místě prezentuje strojírenství i další klíčové průmyslové obory. Toto propojení vytváří zajímavé 
synergické efekty a dělá náš veletrh návštěvnicky velmi atraktivním. Další významný rozdíl je ve 
vizuální podobě, která je daná historií a charakterem brněnského výstaviště. Zatímco jiné 
veletržní areály jsou architektonicky zaměnitelné, v Brně máme k dispozici opravdu krásný 
výstavní areál, významnou kulturní památku a firmy vystavují i v osmdesát let starých skvostech 
funkcionalismu. Myslím, že je to i prostředí brněnského výstaviště, které dává Mezinárodnímu 
strojírenskému veletrhu punc jedinečnosti. 




